
 

 2023דצמבר 

 ,חברות וחברי הפ"י שלום רב

רשימת  ,המלחמה נמשכת וביחד עם ההישגים יוצאי הדופן של צה"ל ,ימים קשים עוברים עלינו
הנופלים הולכת וגדלה. אנחנו בהסתדרות הפסיכולוגים כואבים ומחבקים את משפחות הנופלים 

להחלמה של כל הפצועים  ,בשלום הביתההחטופים , ומייחלים לשובם במהרה של כל והנרצחים
 ולסיום מוצלח ומהיר של המלחמה הצודקת הזאת.

אדווח על הדברים הפשוטים והשוטפים שקורים כעת והיאחזות בשגרה,  "רקועיק"ובסוג של 
 בהפ"י ובשדה הפסיכולוגיה בארץ בכלל. 

המענקים של משרד  הדבר שהסעיר השבוע את הפסיכולוגיה הציבורית היה פרסום תכנית
 והשר מכך שהמשרדרבה קורת רוח יש לנו . במערכת הבריאות הבריאות לפסיכולוגים העובדים

בעת במיוחד  הפסיכולוגיה הציבוריתהאדירה של מכירים בחשיבות  בוסו העומד בראשו, אריאל
אלה  לשירות הציבורי ולשמר אתופסיכולוגיות להחזיר פסיכולוגים הדחוף הצורך הזאת וכן את 

, למרות שהפתרונות המוצעים הם בגדר פלסטרים זמניים לפעולה בנידון ושעובדים שם והתגייס
טרם קיבלנו את פרטי ההסכם אך ככל הנראה המתמחים אינם מוזכרים בהסדר, דבר  בלבד.

אכזבה גדולה מכך שהפסיכולוגים והפסיכולוגיות  יחד עם זאת יש לנושאינו מקובל בעליל. 
כלל אינם זכאים  ,פסיכולוגיה הציבוריתבהווים את הקבוצה הגדולה ביותר המ ,החינוכיים

החינוכיים הוו ומהווים את חוד החנית של והפסיכולוגיות הפסיכולוגים אין חולק על כך שלמענקים. 
וידרשו  "מלחמת חרבות ברזל"וההתערבויות בקורונה ועוד יותר מכך כעת בתקופת הטיפול 

העובדה שהחינוכיים אינם משתייכים למשרד הבריאות שתסתיים. לעבודה רבה זמן רב לאחר 
החינוך וקראנו לו אנו פנינו במכתב דחוף לשר  .אלא למשרד החינוך אינה מהווה הצדקה לכך

לתקן את המעוות לאלתר. היום בשעות הקרובות מתוכננת לי ולחברי מהפורום להתגייס ו
 ר החינוך יואב קיש בנושא. , פגישה עם שהמשותף למען הפסיכולוגיה הציבורית

יחד עם אלה עלינו להזכיר לעצמנו שהעניין המרכזי איננו המענקים והתמריצים שהם חד פעמיים 
המהלך החשוב הוא ההגעה להסכם שכר משמעותי ומשנה מציאות שיהיה בכוחו שבאופיים, אלא 

ום תקופת ההתמחות להביא לכך שפסיכולוגים ופסיכולוגיות לא יינטשו את השירות הציבורי עם ת
מערכת. לפיכך אנחנו את את אלה שעזבו לשירות שלהם/ן כפי שקורה היום ואולי אף להחזיר 

המשותף מרכזים את עיקר מאמצנו לכוון מטרה זו. אנחנו נפגשים עם עוד ועוד הארגונים בפורום 
זכויות נוך, בריאות, חי –חברי וחברות כנסת, משתתפים בישיבות של הוועדות הרלוונטיות בכנסת 

 ועוד.  הילד

נעמה לזימי בוועדת הבריאות של הכנסת לבקשת חברת הכנסת דחוף בשבוע הבא יתקיים דיון 
. גם קח בה חלקינואנחנו "הסכם השכר של הפסיכולוגים הציבוריים" בנושא וקבוצת חברי כנסת 

תקווה שבקרוב עבודת הצוות שעמל על הסכם השכר בהסתדרות הכללית הולכת ומתקדמת ואנו 
 מאוד יחל המשא ומתן מול האוצר.

. מדובר 2023לפני שבועיים התקיימה בזום האסיפה השנתית של הסתדרות הפסיכולוגים לשנת 
באסיפה פרוצדורלית בהתאם להוראות רשם העמותות. באסיפה הוצגה העשייה של הוועד 

ע"י פרופ' אורן ועדת הביקורת , הוצג דו"ח וגם עדכונים של שנה זו 2022בשנת המרכזי והחטיבות 
חברי הוועדה. בהמשך רואה החשבון גולדשטיין ישראל  מר ד"ר ליאור שוחט, ויו"ר הוועדה ,-קפלן 

והמנכ"לית גב' מריאל הוברמן הציגה  2022של שלנו מר אריה דן הציג את הדוחות הכספיים 
וכן את המשך העסקתו כמקובל. את הדו"ח המילולי. האסיפה אשרה כנדרש את הדוחות השונים 

 . סנדק דן ושו"תשל משרד רו"ח שלנו 



 
 

 

פועלים  אנו ,במקומות רביםשל פסיכולוגיות ופסיכולוגים בהתנדבות לאחר חודשיים של עבודה 
ולעבור לעבודה בתשלום, כך קורה עם מיזם עזרה ראשונה לעיתונאים ועם  לשנות מצבכעת 

ות הכללית. במקרה הראשון יש כבר מעבר של ההסתדרשיתוף הפעולה שלנו עם מרכז החירום 
ויהיה  במידהאיגוד העיתונאים ובמקרה השני  עבור טיפול קצר מועד בסבסוד מוסדר של תשלום 

 יעשה בתשלום.  הדבר ,צורך בהמשך

חתמנו על המשך ביטוח אחריות במסגרת השירותים שאנחנו מקפידים לספק לחברינו וחברותנו, 
חרף עליית  ,בתנאים טובים מאוד וללא העלאת מחירים מנורה חברתמקצועית קבוצתית מול 

וכבר  2024 שנתנפתחה הרשמה ל בימים אלהבכל שוק הביטוח.  שהתרחשה המחירים
אנא ודאו  פסיכולוגיות ופסיכולוגים רבים הספיקו לחדש את ביטוח האחריות המקצועית שלהם.

 שאתם/ן שומרים על רציפות ביטוחית. 

לדרך יצא בימים אלה , גולדפלדאפרת גב' במסגרת היחידה לטיפול בעצמאיים בהובלתה של 
הסוכונות לעסקים קטנים ובינוניים   –" מעוף"קורס 'פיתוח קליניקה' בשיתוף עם מחזור נוסף של 

הקורס הראשון זכה למשובים טובים מאוד ובעקבות פניה  . והתעשייה ל משרד הכלכלהש
ר הנוסף. תודה ל"מעוף" על שיתוף הפעולה המבורך ולאפרת ומריאל על מהשטח נפתח המחזו

 הדאגה לכך שזה יקרה.

. לשנה הבאה דצמבר נדחו-נובמברב אמורים להתקייםשהיו כל הכנסים ימי עיון מתוכננים ולצערנו 

לאחר משא ומתן מורכב עם חברות ההפקה הצלחנו להגיע להסדרים שאפשרו להחזיר את 

החטיבות יזמו פעילויות בזום בעקבות מ חלק גדול חברות שנרשמו ושילמו.הכספים לחברים ו

תאפשר נתפלל שהמציאות בעוד שנה המצב, מפגשים, ימי עיון והרצאות שונות ללא תשלום. 

  לחזור לשגרת החיים ועמה לכנסים האהובים שלנו

 בתקווה לימים טובים יותר. 

 יורם .ןשלכם

 


